
Laskisitteko ystävällisesti kustannussäästöarvion uudelleen, nimittäin oikeampi
suunta kulusäästöön olisi 200 000 euron sijasta/vuosi noin 45 000 euroa, joka
sisältää oletetun vuokran, ruokapalvelukulut ja jonkun verran kiinteistökuluja.
Opetukseen ja kiinteistönhoitoon kohdistuisi kuluja jokatapauksessa, koska
opettajia ei irtosanottaisi ja osa koulutiloista pidettäisiin käytössä alueen asukkaille.
Viisautta päätöksiin!

Carolina Nyman, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Säilyttäkää turvallinen koulu lapsille

Vilho Salakka, Helsinki (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kodinomainen kyläkoulu ehdottomasti säilytettävä! Pieni maaseutumainen koulu on
paras mahdollinen oppimisympäristö kasvavalle ja uutta oppivalle lapselle.

Marjaana Koskinen, Somero (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulu on säilytettävä, kunnes Lahelan koulukeskus valmistuu.
Kyläkoulun pienet ryhmät, rauhallinen oppiympäristö ja laadukas opetus sekä
turvallinen toimintaympäristö ovat oppimisen näkökulmasta kaikkein tärkeimpiä
elementtejä rakennettaessa lastemme tulevaisuutta. Säilytetään nämä elementit
lastemme kouluympäristössä niin kauan kuin mahdollista - ne tulevat maksamaan
itsensä takaisin (ref. tutkimukset kyläkoulujen hyödyistä).

Pellavamäentie on kaavoitettu uusille tonteille ja pikkuhiljaa alkaa rakentamiseen
liittyvä liikenne, joka epävarmassa talousympäristössä saattaa kestää useamman
vuoden. Emme halua pieniä lapsiamme pelkäämään koulutiensä turvallisuuden
puolesta, emmekä vanhempina halua lapsiemme joutuvan kulkemaan kouluun
työmaakoneiden ja muiden raskaiden ajoneuvojen seassa. Kuinka kalliiksi tulee, jos



jotakin käy? Ihmiselämä on mittaamattoman arvokas.

Kunta on luvannut, että Ruotsinkylän koulu säilytetään Lahelan kampuksen
valmistumiseen asti. Minkälaisia ihmisiä kunnan johdossa on, jotka ovat tällä tavalla
valmiita pettämään lupauksensa niille monille perheille, koululaisille ja lapsille,
jotka ovat luottaneet sanaan siitä, että koulunkäynti Ruotsinkylän turvallisessa
ympäristössä on taattu Lahelan kampuksen valmistumiseen asti? Edesvastuutonta
ja lyhytnäköistä toimintaa.

Pelottelu sisäilmaongelmilla on säälittävää. Jos asiassa on tapahtunut muutosta
huonompaan, näyttäkää tutkimusraportit. Tämä tuntuu olevan kunnan kantava
argumentti, josta ei ole tarjolla mitään uutta näyttöä. Näyttää olevan selvää, että
mitään muuta syytä siirrolle Riihikallioon ei ole. Taitaa olla ne 200 teuron säästöt
ainoa syy. Listaanko tähän mihin kaikkeen kunta tuollaisen summan vuodessa
laittaa menemään?

Linda Ruohonen, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulu säilytettävä!

Sandra Ojatalo, Porvoo (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän alakoululsisen mummina toivon hartaasti, että koulaiset saisivat
käydä tuttua, turvallista kouluaan 2029 saakka rikä htitä pompoteltaisi
mammuttikoulusta toiseen mammuttiin.

Ulla Lappalainen, Kuopio (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienten lähikoulujen lakkauttaminen ei tuo säästöjä vaan aiheuttaa kunnissa
kutistumisen noidankehän, elinvoiman hiipumista poismuuton kautta. Tämä on



tutkittua tietoa. Lisäksi lakkauttamalla toimivat kyläkoulut rikotaan
perusopetuslakia, jonka mukaan opetuksen järjestäjän on päätöksenteossa
huomioitava ensisijaisesti lapsen etu.

Anu Oikkonen, Hamina (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Se mitä luvataa, se pidetään. Lahelan kampus valmistuu 2029 ja Rkylän koulu
jatkaa siihen saakka kuten on luvattu 2018 ja 2023. Ihan turha tässä kohtaa puhua
rahasta - kansallinen messunohde Rykmentinpuisto ja yli- iso lähiö Riihikallio ajoivat
jälleen Lahelan ohi mutta se on ollut ihan valintakysymys. Se ei voi kostautua
oppilaiden ja asukkaiden niskaan.

Anu Alho, Lahela (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lähikoulut säilytettävä, nytkin lapsilla jo pitkiä koulumatkoja ja julkinen liikenne
heikkoa.

Leena Jokitöyrä, Vantaa (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lapset tarvitsevat tuttua ja turvallista, pientä ja hallittavaa. Suomessa
koulumenestys on laskenut samaan aikaan kyläkoulujen lakkautusten kanssa, jokin
yhteys näillä on! Kannatan pieniä kouluja ja yhteisöllisyyttä!

Jenna Tonteri, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Säilyttäkää koulu

Jani  Rissanen , Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Nyt ja sukupolvet tarvitsee tämän koulun.

Helene  Rissanen , Helsinki  (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kunniottakaa kerrankin vanhempien mielipidettä. Yksimielisyys vanhempien
keskuudessa on vahva viesti. Harva päättäjä käy itse paikanpäällä ja tutustuu itse
esityslistalla olevaan kohteeseen. Ruotsinkylän koulu on perinteinen kyläkoulu,
jossa toimii "koko kylä kasvattaa henki". Kaikki tuntevat toisensa, oppilaat,
opettajat, vanhemmat. Vanhemmat ovat kunnostaneet koulun aluetta talkoilla ja
jopa huolehtineet kentän jäädyttämisestä.

Matti Alanko , Tuusula  (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kannatan Ruotsinkylän koulun jatkamista nykyisellään Lahelan kampuksen
valmistumiseen asti. Ylläpitämään lasten ja perheiden hyvinvointia sekä
edistämään yhteisöllisyyttä.

Suvi  Tanner, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Poliittinen päätöksenteko tällaisissa ihmisille tärkeissä asioissa vaikuttaa erityisen
vahvasti äänestykseen tulevaisuiden vaaleissa.

Liisa Joensuu, Tuusula  (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Olen eniten huolissani lapsista, joille muutokset ovat vaikeita. Kaikkien lasten
kohdalla ei voida ajatella, että "nopeasti lapsi sopeutuu uuteen". Lapset tulevat
tarvitsemaan sopeutumiseen tukea, osa enemmän, josta aiheutuu kustannuksia. 
Mietin myös, kuinka monen lapsen koulumatka pitenee niin paljon, että se tulee



kunnan korvattavaksi. Käsittääkseni ainakin 1.-2.-luokkalaisilla rajana on 3km.
Toivon, että päättäjät näkisivät pienet koulut osana turvallista lapsuutta, eivätkä
pelkkinä säästökohteita.

Sini Meriaalto, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kaikki lapset eivät sopeudu isoihin yksiköihin. Kyläkouluissa nähdään paremmin
lapsen erityistarpeet.

Tanja Hietikko, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kannatan ehdottomasti kyläkoulujen säilyttämistä. Pienessä koulussa lapset
"nähdään" eivätkä he sulaudu massaan!

Lea Packalen, Nurmijärvi (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ei lopeteta ennenkuin 2029!

Juha Puranen, Lahti (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pieniä kouluja EI saisi lakkauttaa!

Eira Tahko, Helsinki (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulu on ja on ollut lapsillemme äärettömän hyvä kasvupolun alku.
Tänä keväänä juhlimme kodissamme Ruotsinkylän koulun opettajien kanssa
vuosien takaista erinomaista yhteistyötä. R-kylän koulun opettajisto on erittäin
sitoutunutta ja ansioitunutta väkeä! Heille iso kiitos! Ja heidän tulee saada jatkaa



pienten lasten parissa tehtävää opetus- ja kasvatustyötä pienessä
maaseutukoulussa edelleen mahdollistaen monen lapsen turvallisen alun
koulutielleen.

Tuire Tölli, Tuusula (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Tällaisia mahtavia kouluja kannattaa säilyttää jo ihan vain siksi, että hyvinvoivat
lapset, opettajat ja perheet säästävät kunnalle rahaa nyt ja tulevina vuosina. Pienet
koulut myös houkuttelevat paikkakunnalle perheitä.

Gunta Paavola, Vantaa (27.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulut ovat todellinen voimavara.

Tiina Hakala, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Viertolan tapahtumat ovat äärimmäinen esimerkki siitä, mitä tapahtuu, kun
koulussa ei ole turvallista. Hyvät päättäjät, nyt jos koskaan, on aika tehdä koulua
koskevia päätöksiä lasten hyvinvointi edellä. Ruotsinkylän koulu tarjoaa lapsille
fyysisesti ja henkisesti turvallisen koulutaipaleen. Sitä tulee arvostaa.

Reetta Niemi, Vantaa (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Tuusulan vetovoimatekijä on "kylämäinen" yhteisö luonnon ja kultturimaiseman
keskellä. Älkää uhratko kansamme tulevaisuutta tehokkuuden alttarille!

Ture Tähtinen, Vantaa (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Isoissa kouluissa ei ole mitään järkeä. Nepsy lapsia on nykyään enenemissä määrin
ja he eivät pärjää suurissa luokka ryhmissä!.

Hanna Aartosalo, RUSUTJÄRVI (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

HERÄTKÄÄ!!!

Anssi Jantunen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulu tulee säilyttää toimintakuntoisena Lahelan kampuksen
valmistumiseen asti!

Pia Paajanen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pitäkää perinteistä kiinni ja liian isot kouluyksiköt aiheuttavat cain ongelmia.
Nuorten pahoinvointia on jo aivan liian paljon!

Terho Tiilikainen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienempiä kyläkouluja tulisi suosia. Ne tarjoavat turvallisemman ja
virikkeellisemmän oppimisympäristön kuin suuret koulukeskukset. Ei ole mitään
hyvää syytä aikaistaa Ruotsinkylän koulun lakkauttamista. Kunnan tulee ajatella
lasten parasta ja antaa heidän oppia tutussa kyläkoulussa mahdollisimman pitkään
sen sijaan, että heidät riepotellaan ennen aikojaa  jonnekin aivan muualle paljon
tulevaa Lahelan kampusta kauemmas. Osoittaa kunnan huonoa suunnittelukykyä,
että suunnitelmia ja päätöksiä veivataan edes taas. Annetaan Ruotsinkylän
oppilaille ja opettajille työrauha vuoteen 2029 saakka!

Virpi Hopeasaari-Varanki, Tuusula (28.04.2024)



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Hei Tuusulan  kunnan päätöksentekijä!

Tiedän, että sinulla on hienot perustelut ja budjettilaskelmat ja visiot upeista
uusista oppimisympäristöistä. Sinä kerroit minulle, kuinka isolla koululla on paljon
enemmän resursseja ja että lapset kyllä soputuvat. Esititte tiedotustilaisuudessa
huolenne myös Ruotsinkylän koulun keittiön hometilanteesta. 

Miksi kuitenkaan yksikään perustelu ei vakuuta? 

Aloitetaan homeesta: Yhtään ilmoitusta asiaan liittyen ei ole käsittääkseni tullut ja
kun tämä tuli keskusteluissa ilmi, yhtäkkiä kyse olikin siitä, että keittiön koneita
pitäisi muka uusia ja vessa lisätä. Herättää hämmennystä. 

Isoista kouluista. Kouluista suunnitellaan koko ajan suurempia ja suurempia. Isossa
koulussa lapsi on väistämättä osa massaa ja ujompi lapsi jää helposti
huomaamatta. Huomataanko pieni hiljainen koululainen, joka tekee kyllä mitä
käsketään, mutta kokee sisällään suurta turvattomuutta? Meillä on liikaa kamalia
esimerkkejä siitä (valitettavasti vielä aivan lähiajoilta), mitä näkymättömyyden ja
ulkopuolelle jäämisen kokemukset saavat lapsessa aikaan. Olisi ensiarvoisrn
tärkeää, että lapsen hätä huomataan ajoissa ja kukaan ei jää kokemaan
näkymättömyyttä ja ulkopuolisuuden kokemusta yksin.

Ruotsinkylän koulussa jokainen lapsi tunnetaan jokaisen koulussa työskentelevän
aikuisen taholta. Myös lapsi tuntee kaikki aikuiset.
Tuttuus luo pienelle koululaiselle turvaa.
Pienessä koulussa myöskin vanhemmat tietävät toisensa paremmin kun isommissa
kouluissa ja näin ollen lasten asioista ja harmeista on mutkattomampaa sopia
vanhempien kanssa, kun he eivät ole vain nimiä paperissa. 

Meillä on kokemusta siitä, miten lapsemme puhkesi kukkaan, kun hän pääsi isosta
päiväkodista kodinomaiseen ja pieneen. Haluamme ehdottomasti jatkaa samalla



linjalla myös alakoulun suhteen. Ruotsinkylän koulu ei ole lapsemme lähikoulu,
vaan olemne nimenomaan valinneet sen hänelle. Olemme halunneet suoda
lapsellemme  lapsuuden, missä koulu on pienen lapsen kokoinen ja lapsi saa olla
lapsi mahdollisimman pitkään. Moni muukin perhe on rakentanut elämänsä niin,
että kyläkoulu on tärkeä osa arvomaailmaa ja elämää, juuri omalle lapselle
sopivaksi todettu. Koulun vaihdoksen aikataulu on aivan liian nopea, sillä olemme
varautuneet siihen, että lapsemme saa jatkaa koulutaivaltaan Ruotsinkylän
koulussa aina Lahelan kampuksen valmistumiseen saakka.

Lapsi kyllä soputuu mihin vaan, mutta se ei silti tarkoita sitä, että se olisi lapsen
kasvua ja kehitystä tukevaa. Lapsi on lapsi niin vähän aikaa ja toivon sydämeni
pohjasta, että Tuusulan kunta on pienten koululaistemme ja perheiden puolella.
Olkaa rohkeita, tehkää toisin ja luodaan yhdessä upeaa ja monimuotoista Tuusulan
kuntaa! Isompi ei ole aina parempi.

Kati Laitinen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Näinä aikoina on ehdottoman tärkeää säilyttää pienet kouluyksiköt meidän
tulevaisuuden toivoille.

Marianne Revontuli, Järvenpää (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulu tulee ehdottomasti säilyttää. Lapsien turvallisen kasvun kannalta.

Saraella Kojo, Helsinki (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Rakentakaa Lahelan kampus ennen Ruotsinkylän koulun sulkemista. Ei haittaa
vaikka olisi 2025 syksyllä valmis.

Tiia Oksanen, Tuusula (28.04.2024)



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pelkona että kummipojan lähikoulu lakkautetaan ennen suunnitteltua Lahelan
campuksen valmistumista. Ei näin.

Tea Koistinen , Vantaa (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lapset ansaitsevat lyhyen ja turvallisen koulumatkan ja -ympäristön

Virpi Nieminen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Poikamme ovat käyneet Ruotsinkylän ala-asteen ja olemme erittäin tyytyväisiä
kouluun. Se oli pienen kokonsa vuoksi turvallinen ympäristö lapsillemme
eikä kiusaamisesta ollut kotona koskaan puhetta. Lasten mielenterveys on todella
tärkeä ja vaalittava asia. Isoissa kouluissa riskitekijöitä on enemmän. Pitkät
koulumatkat  ovat pienille koululaisille myös raskaita.

Kristiina Luukkonen, Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Hei! 
Kunnan kehityssuunta mega koulujen ja päiväkotien ihannoinnissa on
huolestuttava! 

Säilytetään pienempiäkin (aikaisemmin aivan normaali kokoisia) kouluja eikä
tekemällä tehdä "kampuksia"!  Etenkin alakoululaisten oikeus turvallisuuteen tulee
taata! Isoissa massoissa tämä ei toteudu, pisa tulokset laskevat, nuoret voivat
huonosti ja yhä nuoremmat altistuvat huolestuttaville vaikutteille ja jopa
väkivallalle (kouluissa kuljetetaan mm. Teräaseita ym.!!!) 
Annetaan lasten olla lapsia. Ei päiväkoteja koulujen yhteyteen. Ala- ja yläasteet
erikseen. Lapsille turva ja turvallisuuden tunne, mahdollisuus tulla nähdyksi ja



kuulluksi yksilönä, mahdollisuus opettajille työrauhaan! 

Herätkää!!!!!!! Kaikki näyttää paperilla budjetissa hienolta, mutta minkä
kustannuksella?!

Jenina  Heikkinen , Tuusula (28.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkouluissa on helpompaa rakentaa luottamussuhde koulun henkilökunnan ja
lasten välille. Mm. kiusaamiseen on helpompi puuttua. Suomessa on jo nyt nuorten
keskuudessa valtavasti pahoinvointia. Mitä isommat koulut ja luokat, sen
vähemmän huomiota yksittäiset lapset saavat. Pienet oppimisympäristöt ovat yksi
keino ennaltaehkäistä lasten pahoinvointia. Lasten pahoinvointi maksaa. mm
mielenterveyspalveluiden käyttö ja nuorten syrjäytyminen ovat suuria
kustannuksia. Isojen koulujen oppilasmäärien kasvattaminen on lyhytnäköistä
säästöpolitiikkaa.

Anneli Niemistö, Kurikka (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Hei! Eihän tässä ole mitään järkeä.  Pienille lapsille tulee pidempi matka kouluun ja
hankalan matkan päässä. Sitten muutaman vuoden päästä taas muutto uuteen
kouluun. Eikö ollenkaan ajatella lapsen turvallisuuden tunnetta ja lapset on taas
heittopusseja.

Marketta Paldanius, Lahti (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lasten ja nuorten hyvinvoinnin kannalta kyläkoulut tulevat erittäin tarpeelliseksi,
jossa oppilaat saavat olla rauhallisessa ja tutussa yhteisössä. Tällaisessa
ympäristössä oppiminen tehostuu ja häiriötekijät pienenevät.

Sami Oittinen, Jyväskylä (29.04.2024)



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pitäkää alkuperäisistä lupauksistanne kiinni!

Miia Luoto, Tuusula  (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Harmillinen päätös tuhota vanha perinteikäs kyläkoulu, jossa on inhimillisen
kokoinen oppilasmäärä. Päättäjät voisi hieman pohtia juurisyitä miksi kouluun ei
riittäisi tulevaisuudessa oppilaita. Oman näkemyksen mukaan johtuu Ruotsinkylän
kehityksen tarkoituksellisesta jarruttamisesta, koska uusia asuinrakennustontteja
on lähes mahdotonta saada.

Christian Laurén, Tuusula (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Todella toivon että ottaisitte järjen käteen älkääkä lopettako Ruotsinkylän koulua ��

Timo Hämäläinen, Tuusula (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kotoinen kyläkoulu ansaitsee säilyä, samoin lasten turvallinen koulutaival ��

Marja Nyman, Koivulahti  (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

There's an American-Indian quote that goes something like this: When all the rivers
are dried up, and the last tree cut down, only then will the white man realize that
he can't eat money.

Mikko Nykänen, Järvenpää (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Pieniä kouluja ei saa lakkauttaa!!!

Henna Paukama-Oittinen, Jyväskylä (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Tehkää päätös lapsia ajatellen, raha ei aina ratkaise!

Miikka Honkasalo, Tuusula (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulu säilytettävä

Kimmo Halttunen, Tuusula (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulut pitää kylää vireänä ja niissä lasten on hyvä kasvaa ja kehittyä. Älkää
lakkauttako tätä koulua!

Heidi Perukangas, Vantaa (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienet kyläkoulut takaavat oppilaiden hyvinvointia sekä luonnollista ja tasapainoista
kehitystä paremmin kuin mikään muu. Oppilaiden pahoinvointi isoilla kampuksilla
heijastuu tuentarpeessa ja häiriökäyttäytymisessä. Ala-asteikäiset ansaitsevat
pienehkön ja hyvän oppimisympäristön lähellä kotiaan.

Tiia Lyijynen, Tesjoki (29.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lahela ja Ruotsinkylä kuuluvat yhteen

Maarit Pirinen, Tuusula (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Lasten koulun käynti on yksilöllisempää ja turvallisempaa pienemmässä koulussa

Kaisu Suominen, Haarajoki/Järvenpää (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pitää ajatella lasten parasta. Pienessä koulussa on lapsen parempi olla ja oppia.
Ihmisläheisepää toimintaa. Isot laitokset ei ole kenenkään etu. Kyläkoulut täytyy
ehdottomasti säilyttää. Paremminkin lisätä niitä.

Mirja Lehtelä, Ylöjärvi (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Meille luvattiin, että Ruotsinkylän koulu pidetään auki Lahelan kampuksen
valmistumiseen asti. Ei ole reilua siirtää oppilaita kesken ala-asteen toiseen
kouluun. Ymmärrämme, että jossakin vaiheessa koulu suljetaan, mutta tämä ei voi
tapahtua lasten kustannuksella. Heillä on luokka ja ystävät Ruotsinkylässä. Emme
puhu kovin monesta vuodesta, joten toivomme, että Ruotsinkylän koulun jatko
onnistuisi edes kolmella vuodella eteenpäin.

Niina Siljamäki-Rytkönen, Tuusula (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Aikanaan lapsemme kävivät Ruotsinkylän koulua.

Veikko Hyttinen, Vihti (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienet ja kyläkoulut ovat rikkaus. Ne myös takaavat, että alueet Hyrylän
ulkopuolella pysyvät elinvoimaisina.

Lauri Pihlaja, Tuusula (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Ruotsinkylän koulua ei saa vielä lakkauttaa.

Karita Järvi, Tuusula  (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Puolisoni on paljon rakentanut Tuusulaan ja tiedän kuinka tärkeä koulu on monelle
pienelle koululaiselle.

Kirsi Ranta, Pori (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Me tarvitaan yhteisöllisyyttä, sellaista mitä Campukset ei ikinä pysty luomaan.

Heidi Salminen, Tuusula (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lähes kaikki vanhemmat haluaisivat lapsensa pieneen kouluun, varmasti myös
teistä päättäjistä lapsellisista suurin osa. Miksi siis toimia tätä vastaan?

Salla Jokilehto, Mäntsälä (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Jokainen lapsi,  joka saa kasvaa pienessä kyläkoulussa, kasvaa onnelliseksi
aikuiseksi ja tulee oppimaan pitämään huolta toisista. Välittäminen näissä kouluissa
ehkäisee myös sitä järkyttävää koulukiusaamista mistä on kuullut viime aikoina.

Anne Haapakoski, Hausjärvi (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulut ovat tärkeitä pienille lapsille! Ei laitoismaiselle koululle ja isoille ryhmille.
T. Vanha oppilas klemetskog koulusta.



Maria Hammarberg, Helsinki (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Suvussamme on käyty monessa polvessa Ruotsinkylässä koulua, olen itsekin
saanut käydä 6ensimmäistä kouluvuottani pienessä, sympaattisessa kyläkoulussa.
On harmi, että kaikki pieni tuhotaan ja suuriin siirrytään; ei ole pienelle lapselle
hyväksi?

Tytti Kärkkäinen, Helsinki  (30.04.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Säilyttäkää tämä idyllinen maalaiskoulu lähellä Helsinkiä.

Sirkka Soininen, Tuusula (01.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pieniä kouluja ei saa lopettaa!!!

Leena Seppänen, Vantaa (01.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Joko olisi aika lopettaa hyvävelisysteemi Tuusulan päätöksenteossa? Täh?

Harri Laukkanen, Tuusula (01.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lahelan koulun rakentamista on lykätty monta vuotta. Ruotsinkylän koulu on
lapsille turvallinen pieni yhteisö. Siellä kaikki ovat kuin yhtä perhettä.
Koulukiusaamista ei juurikaan ole, kun tiivis yhteisö pitää kaikista huolta.Älkää
laittako lapsia kärsijiksi huonoista valinnoista.

Maarit Hakavirta, Lahela  (02.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Tulossa WHO:n pandemiasopimuksen vastainen mielenosoitus
Tänä keväänä WHO jäsenvaltioiden edustajat kokoontuvat Genevessä Sveitsissä
toukokuun lopussa 27.5 -1.6.2024 päättämään maailman asioista. Tällä kertaa
asialistalla myös ns. pandemiasopimus jolla valtiot saataisiin luopumaan omasta
päätäntävallastaan koskien pandemioiden hoitoa.

Kun tarkastelemme korona-ajan ylilyöntejä ja poliittista sekä taloudellista
suhmurointia/korruptiota, voimme todeta, että linja johon meitä ajetaan, ei ole
kansan puolella tai sen etujen mukainen.

Kutsumme kaikki kynnelle kykenevät osallistumaan julkiseen kokoukseen asiaa
koskien 25.5.2024 Helsingin Rautatieasemalle. Tätä ennen marssi Senaatintorilta
päätapahtuman paikalle alkaen 14:00.

”Globalistien agenda ei tule katkeamaan ennen kuin kansa sen katkaisee. Tähän
tarvitaan meistä ihan jokaista. Pyydämme teitä mukaan kadulle ja toimintaan.
Meillä alkaa olla pikkuhiljaa kiire Suomessa saada kansa heräämään jos asioihin
halutaan muutosta.”

Vappu Aatto, Tuntematon (03.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kaikkien oppilaiden ei ole hyvä opiskella isoissa kouluissa ja lapset tarvitsevat
pieniä kouluja, joissa aikuiset tuntevat heidät nimeltä. Erilaisista käytöshäiriöistä
kärsiville lapsille on hyvin tärkeää saada käydä koulua pikku kouluissa.

Susanna Stenvall-Kivimäki, Tuusula (03.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Lakkauttamisilla tapetaan kylä ja yhteisöllisyys.

Marjut Arkko, Valkola (03.05.2024)



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienten ryhmien ja pienten koulujen puolesta

Mirja  Tommola-Sukava , Lahti (03.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienet koulut ovat menestyvän kunnan ydin.

Miika Puolitaival, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Onko säästö siitä, että yksikkökokoa suurennetaan todella niin suuri, että sen
edestä kannattaa uhrata lastemme hyvinvointi?

Auli Nuojua, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulut kunniaan ja ehdottomasti kaiken keskittäminen pitää loppua

Samuel Kinnunen, Klaukkala (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Miksi otetaan mahdollisuus käydä pientä koulua

Marjo Tuomisto, Nahkela  (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulun toiminta tulee jatkua Lahelan kampuksen valmistumiseen
saakka.

Tarmo Antila, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Lapset tarvitsevat turvallista, luonnonläheistä koulua jossa ryhmäkoot ovat pienet.
Lasten pahoinvointi joka johtuu mm huonoista kouluoloista on pysäytettävä. Mieti
minkälaista tulevaisuutta haluat olla edistämässä? Mieti ITSE.

Lotta Lounasmeri, Sipoo (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Toimikaa lasten edun mukaisesti!

Erja Tamminen, Järvenpää (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Isot koulut on lapsille huono valinta.
Kyläkoulut kunniaan.

Markku  Liiman , Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ruotsinkylän koulun lakkauttamista ei tule perustella pelkästään teoreettisilla
säästöilla, joita suurten "koulukampusten" väitetään tuovan.  Lähikoulujen tuomat
lähipalvelut ovat arvo sinänsä ja suuri vetovoimatekijä Etelä-Tuusulan kylille. Voi
sanoa jopa kylien elinvoiman ehto! Koulun lakkauttaminen tarkoittaisi alueen
asukkaiden arkipäivään valtavia haittoja, lähipalvelujen heikentymistä ja lisäisi
päivittäistä liikkumistarvetta autoilla.  Haluavatko lapsiperheet enää asua
esimerkiksi Myllykylässä, mistä olisi matkaa lähimpiin ala-asteen kouluihin
(Riihikallio tai Lahela) kuusi kilometriä! Samalla katoaisivat asukkaiden ja
liikuntaseurojen ym. käytöstä myös koulun liikuntasali, kokoontumistuilat ja muut
palvelut.

Teuvo Leskinen, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Ruotsinkylän koulu täytyy säilyttää

Jarmo Periäinen, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Tärkeä pieni koulu, jossa lasten on turvallista oppia ja kasvaa. Toivon saavani oman
lapseni kyseiseen kouluun kahden vuoden päästä.

Emmi Rouhiainen, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Kyläkoulut lisäävät kunnan vetovoimaa lapsiperheiden silmissä, ja laajentaa
asutusta myös keskustasta muualle. Jos kyläkouluja ei ole, niin on aivan
yhdentekevää missä kunnassa/kaupungissa asuu.

Hanne Hurskainen, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienet kyläkoulut ovat aivan parhaita! Kaikki tuntee toisensa/välitunnit hoituu
huomattavasti paremmin jne jne. Isot koululaitokset aivan kamalia. Kaikki ikävä
korostuu isoissa laitoksissa. Koulukiusaamiset/ampuma-aseet/opettajat
ylikuormitettuja jne jne.

Tiina Floman, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Pienet koulut tekevät koulunkäynnistä lapselle turvallisempaa, helpompaa ja
suojatumpaa. Myös opiskelumotivaatio ja oppimiskyky on eri tasoa kuin
jättikoulussa. Suurempiin, kauempana oleviin kouluihin siirto voi olla samalla
kuolinisku kokonaisille pienille kyläyhteisöille, jotka taas ovat asukkailleen todella
tärkeitä ja kertovat viihtyvyydestä alueella.

Outi Pietilä, Tuusula (04.05.2024)



---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ihana pieni koulu, missä omat lapset käyneet alakoulunsa, ehdottomasti täytyy
säilyttää, on niin siistissä kunnossakin.

Tuija  Löther, Tuusula (04.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Koulu on
tärkeää❣
️

Massimo Catalano, Tuusula (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ei laumaantuminen paranna yhteisöllisyyttä.Pitää antaa opiskelijoille mahdollisuus
rauhalliseen ja luovaan ympäristöön perustuvaan opiskeluun.

Markku  Malila , Tuusula (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Sydämestä käsin

Tuomas Kytömäki, Porvoo (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Koulu tulee säilyttää toiminnassa kunnes Lahelan koulukampus valmistuu!

Esko Lähteenmäki, LAHELA (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Joku järki ”säästämiseenkin”.



Timo Kaipainen, Tuusula (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Olen itse käynyt pienen kyläkoulun Vihdissä, ja se oli hieno kokemus! Olen myös
ollut nyt aikuisena töissä isommissa kouluissa, ja meininki on hyvin eri. Jos on
mahdollisuus pienempään kouluun, tulee se mahdollisuus säilyttää. Pysyy myös
kylä elävämpänä.

Jutta Pohjala, Tuusula (05.05.2024)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------


